
                                            P r o t o k ó ł   Nr XXI/2008

z sesji  Rady Gminy Kotlin w dniu 26 września 2008r. odbytej w sali Urzędu Gminy w
Kotlinie w godz. od 900 do 1035.

   I. Otwarcie.
               Otwarcia XXI sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Czesław Moch
witając: Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, radnego Rady Powiatu, a
zarazem dyrektora Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych Sławomira Wąsiewskiego,
przedstawiciela Rewiru Dzielnicowych w Jarocinie Marka Ratajczaka, radnych, sołtysów,
ze szczególnym powitaniem dla nowo wybranej sołtys wsi Racendów oraz redaktora Życia
Jarocina.
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 15
radnych, co stanowi kworum  zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu.
Nieobecna na sesji była sołtys wsi Sławoszew Beata Skowrońska, usprawiedliwiając
wcześniej swoja nieobecność.

II. Przedstawienie porządku obrad.
                Przedstawienie porządku obrad:
1. Otwarcie.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XX

sesji.
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z

wykonania uchwał Rady.
7. Podjęcie uchwał w sprawie:

- powierzenia Gminie Jarocin zadania publicznego p.n. " Zorganizowanie i nadzór
nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla
gmin objętych POROZUMIENIEM wraz z budową Zakładu Zagospodarowania
Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi punktami
przeładunkowymi oraz zawarcia porozumienia",

- zwolnienia  od opłaty zgłoszenia  o dokonanie wpisu lub dotyczącego zmiany
wpisu do ewidencji działalności  gospodarczej,

- uchwalenia na 2008 rok rocznego programu współpracy z organizacjami
pozarządowymi i innymi podmiotami,

- wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości,
- wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości,
- zmieniająca uchwałę w sprawie diet przysługujących radnym,
- wynagrodzenia Wójta Gminy,
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia  budżetu Gminy  na rok 2008.

8. Wolne głosy i wnioski.
9. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzedniej

sesji.
   10.   Zamknięcie obrad.
     Do porządku obrad nie zgłoszono żadnego wniosku przyjmując go 15 głosami "za".
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 ad.3 Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy.

             Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Józef Szymendera przedstawił pozytywną
opinię o treści protokołu z XX sesji Rady Gminy informując, że zawiera on prawidłowy i
szczegółowy zapis obrad.
Protokół przyjęty został 15 głosami "za".

ad.4  Interpelacje i zapytania radnych.
             Żaden z radnych nie zabrał głosu w tym punkcie obrad.

ad.5  Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach  podejmowanych w okresie od XX
         sesji.

              Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym uczestniczył
w uroczystości  otwarcia  nowego roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Kotlinie.
Obecny był na zebraniu  wiejskim w Racendowie  podczas którego dokonano wyboru
sołtysa wsi Racemdów.
Spotykał się kilkakrotnie z Wójtem Gminy w sprawach bieżących Gminy.
Był na budowie drogi Wola Książęca - Wysogotówek i budowie studni  głębinowej
w Kotlinie.
Brał udział w posiedzeniach obu komisji Rady oraz w przygotowaniu materiałów na
posiedzenia komisji i sesje Rady Gminy.
Następnie Przewodniczący odczytał pismo Fundacji "Trzeźwy Umysł" skierowane na ręce
Przewodniczącego Rady, informujące o zakończeniu kolejnej edycji kampanii "Zachowaj
Trzeźwy Umysł". Była to siódma edycja w której udział wzięło ponad 900 samorządów, a
wśród nagrodzonych biorących udział w konkursach  znaleźli się uczniowie Szkoły
Podstawowej i Gimnazjum w Kotlinie: Klementyna Wąsiewska, Magdalena Rosik, Lidia
Talarska , Katarzyna Nowaczyk i młodzież ze  świetlicy środowiskowej Gimnazjum w
Kotlinie.
Gmina otrzymała specjalne autogogle edukacyjne w ramach akcji " Trzeźwym okiem na
nietrzeźwych kierowców".
Przewodniczący podziękował radnemu Taczale - przewodniczącemu Komisji
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za zorganizowanie happeningu "Zachowaj
Trzeźwy Umysł" oraz paniom i uczniom  ze świetlicy środowiskowej Gimnazjum w
Kotlinie.
Do informacji Przewodniczącego Rady nie wniesiono uwag.

ad.6  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym oraz z
         wykonania uchwał Rady.

               Sprawozdanie z wykonania uchwał  Rady i o wydanych zarządzeniach stanowi
załącznik do protokołu.
Następnie Wójt poinformował Radę o:

- odbytym  przetargu na budowę chodnika w Racendowie, które to zadanie
podzielono na  dwa etapy 300 i 180 mb, a przetarg na drugi etap odbędzie się w
dniu 9 października br.

- odbytych przetargach na budowę sieci wodociągowej i kanalizacyjnej przy ulicy
Słonecznej i Krasickiego,

- odbytym przetargu na budowę drogi w Kurcewie,
- zawarciu aktu notarialnego na sprzedaż wieczystego użytkowania  cegielni w

Kotlinie,
- zakończeniu budowy drogi Wola Książęca - Wysogotówek,
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- zakończono roboty przy wierceniu studni głębinowej w Kotlinie,
- wzięciu udziału w spotkaniu w Urzędzie Miasta i Gminy Jarocin w sprawie

podpisania POROZUMIENIA w sprawie powierzenia Gminie Jarocin zadania
publicznego p.n. "Zorganizowanie i nadzór nad funkcjonowaniem systemu
gospodarki odpadami i osadami ściekowymi  wraz z budową zakładu
zagospodarowania odpadów Jarocin z siedziba w Witaszyczkach".

Do sprawozdania Wójta nie wniesiono uwag.

ad.7 Podjęcie uchwał.
       Przed podjęciem uchwał o przedstawienie opinii nt. projektów uchwał
Przewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji Rady Gminy.
Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i
Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała przedstawił pozytywną opinię Komisji
odnośnie projektów uchwał. Poinformował również o wręczeniu na posiedzeniu Komisji
nagród  młodzieży z Gimnazjum w Kotlinie za udział w kampanii " Zachowaj trzeźwy
Umysł" oraz o wręczeniu certyfikatu Wójtowi Gminy  dla Gminy za udział w tej kampanii.
Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Zdzisław Wodniczak
przedstawił pozytywna opinię wszystkich projektów uchwał.
Odczytanie przez Przewodniczącego Rady projektów uchwał i głosowanie:
1) w sprawie powierzenia Gminie Jarocin  zadania  publicznego p.n. " Zorganizowanie i

nadzór nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla
gmin objętych POROZUMIENIEM  wraz z budową Zakładu Zagospodarowania
Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi punktami
przeładunkowymi " oraz zawarcia porozumienia.
Uchwała Nr XXI/88/2008 podjęta została 15 głosami  "za".

2) w sprawie zwolnienia od opłaty zgłoszenia o dokonanie wpisu lub dotyczącego zmiany
wpisu do ewidencji działalności gospodarczej.
Uchwała Nr XXI/89/2008 podjęta została 15 głosami "za".

3) w sprawie uchwalenia na 2008 rok rocznego programu współpracy z organizacjami
pozarządowymi i innymi podmiotami.
Uchwała Nr XXI/90/2008 podjęta została 15 głosami "za".

4) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości - stawu przy cegielni w Kotlinie.
Uchwała Nr XXI/91/2008 podjęta została 15 głosami "za".

5) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości - resztówki w Racendowie.
Uchwała Nr XXI/92/2008 podjęta została 15 głosami "za".

6) zmieniająca uchwałę w sprawie diet przysługujących radnym.
Uchwała Nr XXI/93/2008 podjęta została 15 głosami "za".

7) w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy.
Uchwała Nr XXI/94/2008  podjęta została 10 głosami "za", przy 1 głosie
"przeciwnym" - radnego Szyszki i 4 głosach "wstrzymujących" - radnych:
Wałkiewicza, Szczepana Szymczaka, Stachowiaka i Skowrona.

8) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na rok 2008.
Uchwała  Nr XXI/95/2008 podjęta została 15 głosami "za".

Uchwały stanowią załączniki do protokołu.

ad.8 Wolne głosy i wnioski.
           W punkcie tym głos zabrali:
Sołtys Marian Żurek wnioskował ,  aby  Izby Rolnicze przesyłały  sołtysom biuletyny  o
swojej działalności.
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Chodzi o to żeby nie było tak, że na cenę żywności wpływ mają rolnicy.
Sołtys mówił o wysokiej cenie węgla, energii elektrycznej, o spadku cen trzody chlewnej  i
nie zmienionych cenach mięsa w sklepie, o rezygnacji z upraw buraków cukrowych w
związku z niska ceną, o niskich dochodach w rolnictwie.
Odnośnie choroby trzody chlewnej  sołtys mówił, iż rolnicy pozostawieni zostali sami
sobie. Zdaniem sołtysa Ośrodek Doradztwa Rolniczego  i Izby Rolnicze powinny zająć się
tym, aby rolnicy w miarę za przystępną cenę mogli kupić materiał hodowlany.
Weterynaria zdaniem sołtysa poszła " z motyką na słońce". Należałoby badać wszystkie
świnie, także u tych którzy hodują po 2 -3 sztuki, aby chorobę zwalczyć.
Sołtys Żurek poruszył także sprawę zniszczonych wiat autobusowych na Teodorowie i
Bączewiu.
Sołtys Żurek prosił aby pamiętać o sołtysach.
Radny Szczepan Szymczak  poinformował, że za zabraną trzodę chlewną  otrzymał za
sztukę dużą po 5,- zł za kilogram, a za małą po 6,-zł, z tym, że małych prosiąt nikt nie
badał.
Materiał hodowlany, który można nabyć od Pana Wojtczaka  z Lubini Małej kosztuje za
prosiaka 15 kg 175,-złotych.
Sołtys Stefaniak wnioskował o:

- naprawę chodnika w Wyszkach przy drodze Wyszki - Magnuszewice,
- budowę wiaty autobusowej w Wyszkach dla dzieci dojeżdżających  do szkoły

autobusem szkolnym.
Radny Zdzisław Wodniczak wnioskował o przeniesienie gminy do II grupy podatkowej.
Sołtys Maria Łuczak wnioskowała o naprawę chodnika w Magnuszewicach naprzeciw
kościoła.

ad.9  Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na poprzednich
         sesjach.

                Wójt odpowiadając na wnioski zgłoszone na poprzednich sesjach poinformował:
- naprawiono kratkę ściekową na drodze nr 11 w Kotlinie przy nr domu nr 34a,
- zamontowano kratkę ściekową na drodze nr 11 przy wjeździe w ulicę Mickiewicza,
- chodnik w Wyszkach budowany był na spółkę z Powiatem, a teraz Zarząd Dróg

Powiatowych uważa, że należy naprawić go w ramach gwarancji,
- chodnik w Kotlinie przy drodze powiatowej Kotlin- Magnuszewice budowała

Gmina, a poszerzenie jezdni wykonywała inna firma i poziom jezdni jest za niski w
stosunku do chodnika
Po wybudowaniu chodnika w Racendowie poproszony zostanie ZDP, aby podpisać
protokół odbioru, bowiem doszłoby do tego mówił Wójt, że Gmina odpowiadałaby
za wszystko co dzieje się na powiatowych drogach, bez środków na ten cel.
Dojdzie również  do ścisłego podziału, co do wykaszania krzyżówek. Wójt
poinformował o piśmie ZDP w Jarocinie w którym prosi się o zgłaszanie wniosków
dotyczących dróg powiatowych bezpośrednio do Zarządu, co spowoduje szybsze
działanie.

- na wniosek radnego Szczepana Szymczaka o autobusy  MPK  jeżdżące przez
Magnuszewice Wójt odpowiedział, że autobusy miały jeździć przez 3 miesiące na
okres próbny przez Sławoszew i  do Racendowa, a już po 3 tygodniach bez
powiadomienia zmieniły trasę, co potwierdził radny Józefiak. Autobusy nie jadą
przez Nową Wieś. Przywrócone są po interwencji, ale nie wiadomo na jak długo.

            Jak poinformował radny Józefiak bilet miesięczny PKS kosztuje 94,- zł, a MPK
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            115,- zł. Zdaniem Wójta wszystko oparte jest na ekonomii. Bezpośrednio nie

mówił o tym prezes MPK, ale pośrednio tak, przysyłając osoby ze Sławoszewa i
Parzewa o dopłatę do biletów miesięcznych. Jest to dopłata do kursów

            autobusowych, a nie do biletów.  Wizyta i rozmowa złożona pani sołtys z
Magnuszewic dotyczyła tego samego mechanizmu - wywołać naciski oddolne

            żeby Gmina dopłaciła - mówił Wójt. Wójt wspomniał o tym, że ćwiczono już w
Kotlinie kursy autobusów MPK na trasie Kotlin - Pleszew i wówczas radny
Jankowski policzył, że autobusem tym jeździ 3 ludzi i trzeba przestać dopłacać do
niego. Wójt powiedział, że nie będzie robił żadnych przeszkód  gdy będzie ktoś
chciał uruchomić jakąkolwiek komunikację, która służyła będzie obywatelom ale
gdy będzie to  robione na własny koszt i ryzyko.

- śmieci z drogi Kotlin - Twardów zostały uprzątnięte,
- chodnik w Wyszkach przy  drodze Wyszki - Magnuszewice będzie naprawiony,
- droga Wyszki Góry - nie jest uregulowany stan własności,
- Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie nie widzi dziur na drodze Twardów -

Wyszki.
                     Odpowiadając na wnioski zgłoszone na dzisiejszej sesji Wójt wyjaśnił:
- przedstawiciele gminy wybrani do Izby Rolniczej są znani, są nimi: Krawczyk
     Marcin i Roguszczak  Krzysztof i można ich zaprosić  na sesję,
- chorobę trzody chlewnej wykryto w gminie w 26 gniazdach. Przed wykupem

trzody były interwencje rolników, ale po wykupie już nie ma.
Do Gminy wpłynęły wnioski od rolników o umorzenie podatku w związku z
wykryciem choroby świń. Do Gminy nie przychodzą informacje gdzie można
zakupić materiał hodowlany, można dowiedzieć się z internetu.
Gdzie szukać materiału hodowlanego nie wiadomo.
Radny Szyszka wnioskował, aby przychylić się do wniosków rolników i umorzyć
jedną ratę podatku.
Sołtys Stefaniak wnioskował o umorzenie podatku wszystkim u których w
gospodarstwach wykryto chorobę.

- zniszczone przystanki autobusowe to już "normalka", nie robi już wrażenia,
- "pamiętajcie o sołtysach" - Wójt przyznał, że nie wie o co chodzi.
Na co sołtys Łuczak odpowiedziała, że jeżeli nie wiadomo o co chodzi, to chodzi o
pieniądze.
Wójt natomiast wyjaśnił, że na sołeckie pieniądze składa się procent od zebranego
podatku, a im mniejszy podatek, tym mniejsze wynagrodzenie sołtysa. Wpływ na
wysokość wynagrodzenia ma także wpłacanie  podatku w banku. Wójt przyznał, że
zawsze można przedyskutować system naliczania wynagrodzenia.
          Co do materiału hodowlanego Wójt obiecał, że postara się coś poszukać, z tym,
że nie będzie gwarancji, że kupi się dobry materiał,
Sołtys Żurek  poinformował, że ma informację od agronoma, że loszki można nabyć
koło Leszna. Przy zakupie należy mieć świadectwo kupna.
Radny Józefiak poinformował, że może sprzedawać loszki i prosiaki ze swojego
gospodarstwa po uzyskaniu zaświadczenia z weterynarii, że badanie jest ujemne.
           Radny Szyszka korzystając, że na sesji obecny był radny Rady Powiatu odniósł
się do wypowiedzi Starosty Jarocińskiego , który stwierdził, że Rada Gminy Kotlin jest
nieprzychylna Powiatowi. Radny oświadczył, że Rada nie jest negatywnie nastawiona
do Powiatu, a wręcz odwrotnie.

      Radny Szyszka przypomniał, że na spotkaniu rok temu Przewodniczący Rady Powiatu
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 obiecał cykliczne spotkania z samorządami, a do dzisiaj spotkań tych nie było. Zdaniem
radnego to Powiatowi powinno zależeć, aby spotkania takie miały miejsce, a nie
rozmawiać przez prasę i mówić kto komu jest nieprzychylny.
Radny Wodniczak powiedział, że po budżecie Powiatu widać, że to Powiat jest
nieprzychylny Gminie Kotlin.
         Następnie radny Wodniczak poruszył sprawę wniosków składanych przez rolników
w związku ze suszą, z którymi dalej nic się nie robi. Radny mówił  także o niskich
dochodach w rolnictwie.
Radna Antczak  poinformowała, że dla 302 gospodarstw będzie udzielony kredyt z
oprocentowaniem 3,5%, poprzednio było to 1,2%. Poza tym istnieje możliwość
przedłużenia terminu spłaty poprzedniego kredytu suszowego.
Radny Szyszka mówiąc, że widzi wszystko w  czarnych kolorach w rolnictwie, wnosił o
zorganizowanie spotkania z posłem.

    ad.10 Zamknięcie obrad.
                       Dziękując wszystkim za przybycie Przewodniczący Rady zamknął XXI sesję Rady
              Gminy  Kotlin.

              Protokółowała: Paterczyk K.                            Komisja Rewizyjna:

                                                                1. Przewodniczący Józef Szymendera ................................

                                                                2. Członek Zofia Antczak                    ...............................

                                                                3. Członek Andrzej Sitnik                    ...............................

 


